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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 02/2013 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL 4 DE FEBRER DE  2013 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  02/2013 
Sessió: ordinària 
Data: 4 de febrer de 2013 
Horari: 11.30 a 13.50 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Riera Mascaró, Catalina 
2. Rufiandis Cabrer, Francisca 
3. Bover Sansó, Maria 
4. Sureda Rosselló, Sebastiana 
5. Sureda Fons, Maria Magdalena 
6. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 

 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 
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1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Nou regidor 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Absències  
El Sr. Oliver Gomila (Grup Municipal PSM-IV-EM) excusa la seva absència. 
 
 
Incidències 
Assisteix a la sessió el Sr. Miquel Perelló Román, als efectes de la seva pressa de 
possessió del càrrec de regidor de l’Ajuntament de Manacor. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Presa de possessió del nou regidor Sr. Miquel Perelló Román. 
2. Lectura i aprovació acta sessió núm. 01/2013. 
3. Donant compte de l’escrit del Partit Popular comunicant els legítims integrants del Grup 
Municipal del Partit Popular de Manacor i designació de portaveu. 
4. Donant compte de l’escrit comunicant la constitució del Grup Municipal Coalició per 
Manacor i designació de portaveu. 
5. Precs i preguntes 
 
Proposicions de la batlia 
6. Modificació de la proporcionalitat de la composició de les vocalies de la Comissió 
Informativa General i de la Comissió Especial de Comptes. 
7. Resolució d’al·legacions i aprovació definitiva dels Pressupostos Municipals per a 
l’exercici 2013. 
 
Moció d’urgència 
Única. Moció de tots els Grups Municipals de l’Ajuntament per mantenir el descompte 
del 50% del transport aeri i marítim per als residents a les Illes Balears. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Presa de possessió del nou regidor Sr. Miquel Perelló Román 
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Estant vacant un lloc de regidor per renúncia i cessament de la Sra. Cristina Matamalas 
Albertí es sol·licità la credencial de la persona que s'ha d'incorporar, en la seva 
substitució. 
 
Comprovada la credencial expedida per la Junta Electoral Central del nou regidor 
d'aquest Ajuntament, Sr. Miquel Perelló Roman i acreditada la seva personalitat, havent 
duit a terme la declaració de béns patrimonials i la de possibles incompatibilitats i 
activitat, el batle demana la presència del nou regidor Sr. Perelló Román a l’objecte de 
prendre possessió i prestar promesa del càrrec; i d'acord amb l'article 1 del RD 707/79, 
de 5 d'abril, li demana: 
 
“Sr. Miquel Perelló Román jurau o prometeu per la vostra consciència i pel vostre honor 
de complir fidelment les obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei i 
d'observar i fer observar la Constitució, con a norma fonamental de l'Estat?” 
  
El Sr. Perelló Román contesta: “Si ho promet”. 
 
Així doncs, el batle manifesta que, a partir d'aquest moment, el Sr. Miquel Perelló 
Román gaudeix dels honors, prerrogatives i distincions pròpies del seu càrrec que 
estableixen les Lleis de l'Estat i de la nostra Comunitat Autònoma, amb l'obligació del 
compliment estricte dels deures u obligacions inherents, d'acord amb l'article 73.2 de la 
L.B.R. l'article 6.2 del ROF i del Reglament Orgànic Municipal. 
 
El batle dona l’enhorabona al Sr. Perelló Román. 
 
 
2. Lectura i aprovació acta sessió núm. 01/2013 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres abstencions (Partit Popular de Manacor): 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 01/2013 ordinària celebrada pel Ple de l’Ajuntament en 
data 14 de gener de 2013. 
 
 
3. Donant compte de l’escrit del Partit Popular comunicant els legítims integrants del 
Grup Municipal Partit Popular de Manacor i designació de portaveu 
 
El Sr. Sureda Fons recorda que fa uns mesos varen ocórrer uns fets que provocaren         
que el seu grup no assistís a les sessions, però ara, la Llei els dona la raó i tindran un 
grup amb veu pròpia en el Ple. 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentada de l’escrit de data 14 de gener de 2013 del Partit 
Popular comunicant com a legítims integrants del Grup Municipal Partit Popular de 
Manacor, als Srs. Antoni Sureda Fons, Llorenç Bosch Lliteras i Antoni Servera Munar; i 
de l’escrit de 24 de gener de 2013 designant al Sr. Antoni Sureda Fons com a portaveu i al 
Sr. Llorenç Bosch Lliteras com a suplent de l’esmentat Grup Municipal Partit Popular de 
Manacor. 
 
 
4. Donant compte de l’escrit comunicant la constitució del Grup Municipal Coalició 
per Manacor i designació de portaveu 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana com queda el nou regidor de l’Ajuntament. 
 
El batle respon que la seva adscripció a un grup polític no és automàtica. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentada de l’escrit de 29 de gener de 2013 del Grup 
Municipal Coalició per Manacor comunicant la constitució de l’esmentat grup municipal, 
que està format pels següents regidors: 

1. Pastor Cabrer, Antoni 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Rosselló, Sebastiana 
6. Sureda Fons, Maria Magdalena 
7. Flores Pineda, Roberto Arturo 

així com de la designació de la Sra. Catalina Riera Mascaró com a portaveu de 
l’esmentat grup municipal. 
 
 
5. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Preguntes escrites presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el 31 de 
gener de 2013, amb el núm. 1332 del RGE: 

“1. Quina és la data aproximada en què està treballant l’equip de govern per tal de 
restablir la normalitat quant a la pressió de l’aigua corrent de Manacor? 
2. A l’alçada del punt quilòmetric 11 de la carretera Manacor – Portocristo hi ha 
dos rètols publicitaris de grans dimensions que segons el parer d’aquest Grup 
Municipal ofereixen una publicitat enganyosa.  Tot i assenyalar correctament la 
direcció cap a les Coves dels Hams, indueixen a pensar al turista que el poble 
també es troba girant a mà dreta. Comparteix l’equip de govern aquesta 
consideració?  En cas afirmatiu, pot fer alguna acció al respecte? 
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3. Quines mesures prendrà l’equip de govern per tal de reprimir els funcionaris que 
escriguin la versió acadèmica de Portocristo i no l’oficial de Porto Cristo? 
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 31 de gener de 2013” 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà 
 
El Sr. Amer Artigues explica que s’han fet diverses actuacions per poder mantenir una 
pressió suficient de l’aigua;  en primer lloc, es va analitzar la posada en marxa del pou 
dels Creuers, on l’Ajuntament es faria càrrec de la instal·lació elèctrica, però el cost 
d’aquesta instal·lació, amb una alternadora, superava els 60.000 euros, i, per tant, hauria 
de tramitar-se un expedient de contractació.   Per una altra banda, argumenta que s’està 
comprovant la possibilitat d’augmentar el volum d’extracció d’aigua del pou municipal 
de sa Moladora, i que, en el cas que fos possible, seria suficient per proporcionar 
subministrament d’aigua, ja que actualment té un nivell d’utilització molt inferior a 
l’autoritzat.  Fa esment que, de les dades proporcionades per la concessionària, el nivell 
de pèrdues d’aigua és del 49%, quan la seva oferta va garantir un nivell de pèrdues d’un 
20%, la qual cosa significa que no s’han mantingut les xarxes d’aigua. 
 
El Sr. Llodrà Gayà pregunta si l’Ajuntament té una altra opció per al cas que no pogués 
incrementar-se l’extracció d’aigua del pou de sa Moladora.   
 
El Sr. Amer Artigues respon que la segona opció és posar en funcionament el pou dels 
Creuers, el qual està inactiu per causes imputables a la concessionària, ja que tenia tots 
els permisos necessaris. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó no comparteix la opinió del Sr. Llodrà Gayà que els cartells puguin 
produir confusió en la senyalització de Porto Cristo;  en el seu cas, el que sí pot 
confondre és respecte a la situació de les Coves del Drach, però això, és un problema 
entre les dues empreses propietàries de coves. 
 
El Sr. Llodrà Gayà critica que l’Ajuntament s’inhibeixi davant una gran estesa de rètols 
al costat de la carretera, que no beneficia ni al Port ni al turisme. 
 
El Sr. Gomila Capó respon que hi ha un expedient obert en el cas del rètol de les Coves 
del Drach i els altres rètols estan ubicats en terrenys de propietat privada i tenen els 
corresponents permisos. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
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El Sr. Amer Artigues respon que el personal de l’Ajuntament coneix quina és la 
normativa aplicable i que hi ha una sentència que fallà en el sentit que el nom correcte 
és el de Porto Cristo;  és a dir, s’ha d’escriure de forma separada i no seguida.  Afirma 
que mai s’ha plantejat reprimir a ningú per escriure incorrectament l’esmentat nom. 
 
El Sr. Llodrà Gayà mostra la seva estranyesa que la resposta la realitzi el Sr. Amer 
Artigues, quan l’hauria de fer la delegada de Personal, i li tranquil·litza que 
l’Ajuntament no sancioni a ningú per utilitzar el nom Portocristo tot seguit, ja que 
d’alguna manera reconeix que es pot escriure en la versió acadèmica i en l’oficial. 
 
El batle recorda al Sr. Llodrà Gayà que la contesta a les preguntes es distribueix després 
d’analitzar per l’equip de govern, i que el Sr. Amer Artigues és coneixedor a la 
perfecció sobre el tema. 
 
El Sr. Amer Artigues creu que s’hauria d’escriure correctament el nom de Porto Cristo 
per evitar confusions. 
 
  
* Preguntes escrites presentades pel Grup Municipal Socialista el 31 de gener de 2013, 
amb el núm. 1388 del RGE: 

“1. Té prevista, l’equip de govern, alguna actuació per millorar l’estat del paviment 
adoquinat dels carrers de vianants del centre? Quines? 
2. Quins treballs s’estan realitzant actualment on estava situat el pont elevat d’es 
Riuet de Porto Cristo?  Qui assumirà aquest cost? 
3. Quines actuacions ha realitzat i té previst realitzar el departament de turisme per 
tal d’incentivar l’activitat econòmica en tots els sectors empresarials relacionats 
amb el turisme dels diferents nuclis costaners de Manacor? 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista 
Manacor, 30 de gener de 2013” 

 
1a Pregunta: L’efectua la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El Sr. Mateu Capllonch respon que especialment al carrer Joan Lliteras hi ha algun 
desperfecte, en el qual ja s’ha realitzat alguna actuació i que durant aquest mes es 
finalitzaran. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza dona les gràcies per la informació, però indica que el carrer 
Soledat també té molts de desperfectes, ja que hi ha molts d’adoquins aixecats.  
 
El Sr. Mateu Capllonch considera que l’actuació més urgent és la del carrer Joan 
Lliteras, i pel que fa a la resta, la brigada d’obres actuarà en funció de les seves 
possibilitats. 
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El batle proposa que el problema plantejat per la Sra. Hinojosa Abenza es tracti en una 
comissió informativa i creu que la solució per evitar el deteriorament de l’adoquinat de 
la zona de vianants del centre de Manacor seria restringir més el trànsit. 
 
2a Pregunta: La realitza la Sra. Fernández Rubí. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que ara s’estan retirant els “estribos” del pont i que les 
obres les està executant l’Ajuntament amb un contractista; en conseqüència, l’import 
d’aquestes despeses les assumeix l’Ajuntament.  Creu que seran les darreres obres que 
s’executaran en compliment de la Sentència del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 
Balears que ordenà la demolició del pont del riuet. 
 
La Sra. Fernández Rubí demana més aclariments respecte les obres de demolició del 
pont. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que el projecte de demolició tenia un pressupost 
d’aproximadament sis-cents mil euros i es va adjudicar per uns tres-cents mil euros, i 
que ara, com a conseqüència d’un requeriment del Jutge, s’està executant les darreres 
obres de demolició per un import aproximat de cent mil euros. 
 
3a Pregunta: La formula el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Sureda Fons respon que l’Ajuntament ha iniciat la sol·licitud de concessió de 
banderes blaves; ha posat en funcionament, en les oficines turístiques de Cales de 
Mallorca, un registre d’entrada de documents i d’empadronaments;  participarà en les 
fires de promoció turística; etc. 
 
El Sr. Nadal Santandreu demana a la regidora de Turisme si té alguna previsió de 
l’ocupació turística per a enguany i si es podran obtenir les banderes blaves. 
 
La Sra. Sureda Fons respon que no té dades de la previsió de l’ocupació hotelera i que 
l’Ajuntament ha iniciat la tramitació dels guardons de banderes blaves. 
 
 
El Sr. Gaià Riera, abans de formular les preguntes presentades per escrit, demana que se 
li contesti la que formulà el passat Ple, i va quedar sense contestar, sobre la situació dels 
expedients sancionadors per l’ocupació il·legal de la via pública. 
 
La Sra. Riera Mascaró indica que s’estan aixecant les corresponents actes dels elements 
que ocupen il·legalment la via pública, i que es pensa agrupar per titular i no per cada 
infracció. 
 
El Sr. Gaià Riera reclama a la Sra. Riera Mascaró quina valoració té la infracció, i fa 
esment que, de cada valla publicitària, la mercantil GRESPA cobra 135 euros/mensuals. 
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La Sra. Riera Mascaró respon que encara no s’ha calculat l’import de la sanció, però 
que, en tot cas, es fixarà d’acord amb la Llei de disciplina urbanística. 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM en data 1 de febrer de 2013, 
amb el núm. 1405 del RGE: 

“1- Creu l’equip de govern que en l’adjudicació dels contractes de serveis socials i 
educatius, com pugui ser el programa socioeducatiu que es troba en aquests 
moments a licitació, el criteri a seguir és el purament econòmic i les valoracions 
tècniques no tinguin cap puntuació? 
2- Quines mesures té previst prendre l’equip de govern en relació a les obres 
il·legals que es continuen produint al municipi de Manacor, ja siguin vivendes 
sense llicència, tancaments i ocupació de camins públics i altres tipus de 
construccions que no compleixin la legalitat vigent, te previst efectuar cap 
demolició o precinte d’alguna d’aquestes il·legalitats? 
Sebastià Gaià 
Portaveu grup municipal PSM-IV-ExM” 

 
1a Pregunta: La realitza el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Flores Pineda afirma que l’Ajuntament compleix la legislació de contractes i 
consten criteris avaluables amb un judici de valor i altres per aplicació de fórmules.  
Recalca que l’administració no es pot inventar criteris subjectius, i que ha de complir la 
llei.  
 
El Sr. Gaià Riera afirma que els plecs de condicions no contenen ni un sol criteri tècnic, 
i demana que es deixi en suspès la contractació del programa socioeducatiu per 
introduir, com a criteri, la valoració de l’oferta tècnica, a l’efecte d’avaluar l’experiència 
del personal que aportin les empreses que participin en la licitació. 
 
El Sr. Flores Pineda assenyala que l’Ajuntament no té cap relació jurídica amb el 
personal que contracta l’empresa adjudicatària; tot això, sense perjudici de la 
coordinació de les tasques del servei pels departaments de Serveis Socials i d’Educació. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Gaià Riera. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que ha donat instruccions perquè els serveis de 
l’Ajuntament precintin les obres il·legals que no acatin les ordres de suspensió. 
 
El Sr. Gaià Riera celebra que l’Ajuntament precinti les obres il·legals, però creu que 
s’haurien de prendre mesures per enderrocar obres il·legals. 
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La Sra. Riera Mascaró insisteix que s’ha de tractar, per tots els mitjans, evitar que 
continuïn les obres il·legals, per la qual cosa entén que el primer que s’ha de fer, quan 
l’infractor no compleix l’ordre de suspensió, és precintar les obres 
 
 
6. Proposició de la batlia: modificació de la proporcionalitat de la composició de les 
vocalies de la Comissió Informativa General i de la Comissió Especial de Comptes 
 
Proposta de la batlia de 29 de gener de 2013 de modificació de la proporcionalitat de la 
composició de les vocalies de la Comissió Informativa General i de la Comissió Especial 
de Comptes. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà discrepa de la proporcionalitat de les vocalies que es proposen a les 
Comissions Informatives, perquè no reflecteix la composició real del Ple. 
 
El batle respon que la proposta presentada ha estat d’acord amb la proporcionalitat que 
li va indicar el secretari de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Sureda Fons anuncia que no votarà en contra perquè la proporcionalitat la fixada 
el secretari de l’Ajuntament, però que no pot votar a favor per raons morals. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista i Sr. Perelló Román) i cinc abstencions (PP de 
Manacor, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 
1r. Modificar l’acord del Ple de 4 de juliol de 2011 en la part referent a la proporcionalitat 
de la composició dels vocals que formen part de la Comissió Informativa General de 
caràcter permanent i de la Comissió Especial de Comptes obligatòria, que queda de la 
forma següent: 

 
Vocals: proporcionalment, en la composició dels distints grups municipals representats a la 
corporació: 

- cinc en representació del Grup Municipal Coalició per Manacor 
- dos en representació del Grup Municipal Partit Popular de Manacor 
- dos en representació del Grup Municipal Socialista 
- un en representació del Grup Municipal PSM-IV-EM 
- un en representació del Grup Municipal AIPC 
- un en representació del Grup Municipal ALM 
- un en representació del Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

 
2n. Mantenir  la resta de l’acord del Ple de 4 de juliol de 2011. 
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3r. Requerir als grups municipals per a la designació dels seus representants, titulars, en 
cada comissió, mitjançant escrit del portaveu del grup dirigit a la batlia, dins el termini de 
sis dies hàbils a comptar des de la notificació d'aquest acord. 
 
 
7. Proposició de la batlia: resolució d’al·legacions i aprovació definitiva dels 
Pressupostos Municipals per a l’exercici 2013. 
 
Proposta de batlia de 30 de gener de 2013, informes del TAG del Servei d’Urbanisme 
de 24 de gener de 2013, informe d’Intervenció de 25 de gener de 2013, que serveixen de 
fonamentació a la desestimació de les al·legacions i aprovació definitiva dels 
Pressupostos, i informes de 29 de gener de 2013 del secretari general i de 30 de gener de 
2013 de l’interventor. 
 
El batle assenyala que els Pressupostos no han estat dictaminats per la Comissió 
Informativa General, però que, d’acord amb els informes de Secretaria i d’Intervenció, 
que consten a l’expedient, pot presentar directament aquest punt com a proposta al Ple 
de l’Ajuntament, i demana, d’acord amb la legislació, la incorporació del punt a l’ordre 
del dia. 
 
Els reunits, per unanimitat, acorden ratificar la inclusió d’aquest punt a l’ordre del dia. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica que s’han presentat dues reclamacions als Pressupostos, 
una d’un particular i una altra del Grup Municipal Socialista, que la qualifica com 
esmena als Pressupostos.  Afirma que cap de les reclamacions presentades es poden 
admetre, perquè no s’ajusten als casos prevists per la Llei d’hisendes locals.   
 
La Sra. Fernández Rubí manifesta que no ha presentat al·legacions, sinó esmenes 
motivades en criteris polítics, i creu que es podrien reduir els càrrecs de confiança, que 
suposen una despesa de cent vuitanta mil euros, especialment considera que és 
innecessari el càrrec de confiança d’Urbanisme, ja que l’Ajuntament no tramitarà el 
PGOU, tal com a ha dit l’equip de govern, com tampoc és necessari el càrrec de 
confiança del departament de Recursos Humans ja que hi ha una regidora delegada 
d’aquesta àrea.  Estima la innecessarietat d’augmentar la partida de consum elèctric en 
cent setanta mil euros, perquè l’Ajuntament estalviarà el consum elèctric com a 
conseqüència de la posada en marxa del Pla d’eficiència energètica, que implicarà una 
reducció de la despesa.  No considera tampoc adient augmentar la partida de consum 
d’aigua en noranta-quatre mil euros.  Afirma que, amb la reducció d’aquestes partides, 
es podria incrementar les corresponents partides destinades a despesa social i promoció 
econòmica de l’Ajuntament.  Recorda que a l’exercici econòmic passat, el seu Grup 
Municipal dona suport als pressupostos condicionat al compliment d’una sèrie de 
requisits, els quals han estat incomplits per l’equip de govern. 
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El Sr. Llodrà Gayà anuncia que, a l’igual que es va pronunciar en el moment d’aprovar 
inicialment els Pressupostos, s’abstindrà.  Manifesta el seu estat de desànim davant 
l’actuació municipal, i cita, com exemples, que l’Ajuntament no hagi acordat cap 
demolició d’obres il·legals, que encara no s’hagin proporcionat un correu electrònic, 
després d’un any i mig que ho va demanar, que encara no s’hagi constituït la Ponència 
de designació de noms de carrers, que l’Ajuntament no faci complir les ordenances 
municipals, etc.  Qualifica les al·legacions del Grup Municipal Socialista com esmenes 
polítiques, les quals es poden fer durant tota l’execució dels Pressupostos.  Assenyala 
que, en tot cas, per votar favorablement a favor dels Pressupostos necessitaria un 
compromís de l’equip de govern d’una declaració d’independència, que el batle cessi al 
Sr. Amer Artigues, que els aparcaments davant la Casa Consistorial deixin d’estar 
reservats als polítics, etc. 
 
El Sr. Gaià Riera anuncia que votarà en contra dels Pressupostos. 
 
El Sr. Sureda Fons manifesta que votarà en contra dels Pressupostos perquè no ha 
participat en la seva elaboració, i la desconfiança que té davant l’equip de govern. 
 
El batle respon a la Sra. Fernández Rubí en el sentit que els Pressupostos que s’eleven a 
aprovació definitiva estan ajustats a la realitat, per la qual cosa s’han de preveure les 
partides destinades a pagar factures del consum d’aigua i d’energia elèctrica;  per altra 
banda, li indica que el criteri del departament de Serveis Socials és no donar més 
doblers sinó fer polítiques actives en aquesta matèria, i únicament en casos 
extraordinaris l’Ajuntament lliura doblers a les famílies necessitades.    No comparteix 
la critica als càrrecs de confiança de l’Ajuntament, ja que, a diferència de molts d’altres, 
el seu nombre és molt reduït, i cita, com exemple, l’Ajuntament de Palma que en temps 
que governava el PSOE tenia 45 càrrecs de confiança, o l’Ajuntament de Maó que en té 
7.  Afirma que tots els càrrecs de confiança, que consten a la Plantilla de personal, són 
necessaris per al correcte funcionament de la corporació. Es mostra obert a negociar 
propostes en positiu que realitzi la Sra. Fernández Rubí.     Al Sr. Llodrà Gayà li indica 
que les propostes que ha presentat per votar favorablement els pressupostos no tenen res 
a veure amb el debat d’avui.    Al Sr. Gaià Riera li ofereix enteniment durant l’execució 
dels pressupostos, i al Sr. Sureda Fons li contesta que reconeix que el seu grup no ha 
participat en l’elaboració dels pressupostos, però que són molt semblats als pressupostos 
de l’any passat, i que el problema més greu que té l’Ajuntament és el gran deute de les 
administracions supramunicipals envers a Manacor. 
 
El Sr. Amer Artigues no entén la proposta del Sr. Llodrà Gayà de cessar-lo, ja que 
l’únic que ha fet és defensar que s’escrigui de la forma oficial el topònim de Porto 
Cristo. 
 
La Sra. Fernández Rubí es ratifica en la postura de votar en contra, però agraeix l’oferta 
de col·laboració de l’equip de govern. 
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El Sr. Llodrà Gayà especifica que la referència que ha fet de cessar al Sr. Amer Artigues 
no és tan per diferir en el criteri de la denominació del topònim de Porto Cristo, sinó pel 
debat acientífic que va mantenir el passat plenari.  Es reitera en la necessitat d’eliminar 
els privilegis dels polítics i una de les mostres seria la de suprimir les places reservades 
als regidors en la zona adjacent de la Casa Consistorial. 
 
El Sr. Sureda Fons agraeix el bon to del batle, però que, no obstant això, assenyala que 
no ha pogut aprofundir en l’estudi dels pressupostos, i que està disposat a negociar tots 
els assumptes d’interès municipal amb l’equip de govern. 
 
El batle agraeix la intervenció del Sr. Sureda Fons i la seva voluntat d’arribar a acords, i 
que no té cap problema amb els tres regidors del PP sinó amb altres persones del partit 
del PP. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC i 
ALM i Sr. Perelló Román), set vots en contra (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista i PSM-IV-EM) i una abstenció (Esquerra Republicana): 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades pel Grup Municipal Socialista, representada 
per la Sra. Amanda Fernández Rubí, i pel Sr. Juan Socials Morell, obrant en nom i 
representació de la Sra. Margalida Gelabert Carrió, a l’aprovació inicial dels 
Pressupostos Generals per al 2013. 
 
2n. Aprovar definitivament els Pressupostos Municipals per a l’exercici de 2013 
integrats per: 

- Pressupost Propi de l'Ajuntament de Manacor xifrat en  35.985.572,42 euros. 
- Pressupost Institut Públic Teatre Municipal xifrat en 226.329,00 euros. 
- Pressupost Escola Municipal de Mallorquí xifrat en 54.787,55 euros 
- Pressupost Patronat Municipal d'Esports xifrat en 397.714,00 euros. 
- Pressupost Institució Pública Antoni Ma. Alcover xifrat en 74.000,00 euros. 
- Estat de previsió d’ingressos i despeses de l’Empresa de Serveis del Municipi de 

Manacor, S.A. xifrat en 648.787,00 euros. 
- Bases d'Execució. 
- Plantilla de llocs de treball (funcionari i personal laboral fix). 
- Relació de personal laboral temporal per serveis. 

 
3r. Publicar, resumit per capítols, el Pressupost General definitivament aprovat, en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears, i remetre còpia dels esmentats Pressupostos 
Municipals definitivament aprovats a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat 
Autònoma de les Illes Balears, de conformitat amb l’article 169.4 del Reial decret 
legislatiu 2/2004. 

PRESSUPOST PROPI 2013 
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 INGRESSOS:  
Capítol Denominació Import   
  
I 
II 
III 
IV 
V 
  
  
  
VII 
VIII 
IX 

Operacions corrents 
Impostos directes 
Impostos indirectes 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 
Total operacions corrents 
  
Operacions de capital 
Transferències de capital 
Actius financers 
Passius financers 
Total operacions de capital 

  
16.612.667,10 

194.604,12 
10.405.267,94 
7.679.359,22 

379.279,29 
  
  
  

594.394,75 
120.000,00 

 
  

  
  
  
  
  
  

35.271.177,67 
  
  
  
  
  

714.394,75 
  Total ingressos 35.985.572,42 35.985.572,42 
DESPESES 
Capítol Denominació Import   
  
I 
II 
III 
IV 
  
  
  
VI 
VII 
VIII 
IX 

Operacions corrents  
Despeses de personal 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 
Transferències corrents 
Total operacions corrents 
  
Operacions de capital 
Inversions reals 
Transferències de capital 
Actius financers 
Passius financers 
Total operacions de capital 

  
12.907.731,36 
14.940.141,46 
1.220.753,58 
1.269.941,20 

  
  
  

3.046.072,44 
336.710,64 
120.000,00              

2.144.221,74 

  
  
  
  
  

30.338.567,60 
  
  
  
  
  
  

5.647.004,82 
  Total general 35.985.572,42 35.985.572,42 

PRESSUPOST INSTITUT PÚBLIC TEATRE MUNICIPAL 2013 

 INGRESSOS:  
Capítol Denominació Import 
III 
IV 
VII 

Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents    
Transferències de capital                

69.508,00 
126.821,00 
30.000,00 

  Total general 226.329,00 
 DESPESES 
Capítol Denominació Import 
II Despeses en béns corrents i de serveis 196.329,00 
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VI Inversions reals 30.000,00  
  Total  general 226.329,00 

PRESSUPOST ESCOLA MUNICIPAL DE MALLORQUÍ 2013 

 INGRESSOS:  
Capítol Denominació Import 
III 
IV 
V 

Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

10.000,00 
44.781,54 

6,01 
  Total general 54.787,55 
DESPESES 
Capítol Denominació Import 
II 
III 
VI 

Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 
Inversions reals 

51.787,55 
0,00 

3.000,00 
  Total general 54.787,55 

PRESSUPOST PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 2013  

 INGRESSOS:  
Capítol Denominació Import 
III 
IV 
V 
VII 

Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 
Transferències de capital 

8.500,00 
291.158,44 
24.055,56 
74.000,00 

  Total 397.714,00 
 DESPESES 
Capítol Denominació Import 
II 
IV 
VI 
VII 

Despeses en béns corrents i de serveis 
Transferències corrents 
Inversions reals 
Transferències de capital                                         

281.643,00 
42.071,00 
74.000,00  

0,00 
  Total general 397.714,00 

PRESSUPOST INSTITUCIÓ PÚBLICA ANTONI MARIA ALCOVER 2013 

 INGRESSOS:  
Capítol Denominació Import 
IV 
VII 

Transferències corrents 
Transferències de capital                            

69.000,00 
5.000,00 

  Total general 74.000,00 
 DESPESES 
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Capítol Denominació Import 
II 
VI 

Despeses en béns corrents i de serveis 
Inversions reals 

69.000,00 
5.000,00 

  Total  74.000,00 
  

PREVISIÓ D’INGRESSOS I DESPESES EMPRESA DE SERVEIS DEL 
MUNICIPI DE MANACOR SA 2013 

  
Ingressos IV. Transferències corrents  

V. Ingressos patrimonials 
Total 

498.987,00 
149.800,00 

  

  
  

648.787,00 
Despeses I. Despeses de personal 

II. Despeses de béns corrents 
III. Despeses financeres 
Total  

397.300,00 
243.337,00 

8.150,00 
  

  
  
  

648.787,00 
  
 
MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
El secretari indica que s’han presentat les mocions urgents següents: 
 

1. Moció del Grup Municipal Socialista de rebuig a l’establiment de quantitats 
màximes bonificables en descomptes de residents 

 
2. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM per mantenir 

els descomptes del 50% del transport aeri i marítim per als residents a les Illes 
Balears 

 
1. Moció del Grup Municipal Socialista de rebuig a l’establiment de quantitats màximes 
bonificables en el descompte de resident, presentada el 31 de gener de 2013, amb el 
número 1387 del RGE: 

 
Text de la moció: 
 
“La bonificació per motiu de residència de les tarifes del transport aeri és un instrument per satisfer, 
tot i que de manera parcial i insuficient, el dret dels ciutadanes i ciutadans de les Illes Balears a 
disposar d’una connectivitat aèria i marítima justa d’acord a la condició insular que ens limita la 
capacitat d’accés, en condicions d’igualtat d’oportunitats, al desenvolupament econòmic i social. 
 
L’actual bonificació del 50% de les tarifes ha estat conseqüència d’una llarga reivindicació social i 
política que avui es veu greument amenaçada per les decisions adoptades pel Govern del sr. Rajoy i 
per les majories parlamentàries al Congrés i el Senat del Partit Popular. 
 
La Disposició addiciona. tretzena dels Pressupostos Generals de l’Estat per a 2013 autoritza la 
ministra de Foment a fixar mitjançant una Ordre Ministerial unes quantitats màximes bonificables 
pel que fa al dret dels ciutadans i ciutadanes de les Illes Balears a percebre un 50% de descompte 
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sobre les tarifes del transport aeri i marítim amb la península així com, en el cas del transport aeri, 
també entre les illes de la nostra Comunitat.  Per que fa al transport marítim entre illes, la quantitat 
bonificable pel Ministeri de Foment s’estableix en el 25% de la tarifa. 
 
La majoria parlamentària del Partit Popular va rebutjar tant al Congrés dels Diputats com al Senat 
totes les esmenes presentades pels grups de l’oposició que instaven la modificació o la supressió de 
l’esmentada Disposició Addicional dels Pressupostos Generals d’enguany. 
 
La ministra de Foment, així com alts càrrecs del ministeri, han afirmat reiteradament i de manera 
pública, tant en seu parlamentària com a través dels mitjans de comunicació, la intenció del Govern 
d’usar la prerrogativa que els atorga l’esmenada Disposició Addicional i limitar el dret al descompte 
de resident dels ciutadans de les Illes Balears. 
 
La intenció de limitar el descompte per part del Ministeri de Foment, no desmentida, ha generat una 
gran alarma social atesa la importància cabdal de la connectivitat aèria i marítima a la nostra 
comunitat.  Així mateix, diverses manifestacions públiques de destacats responsables del Partit 
Popular, que han dit que consideren innegociable el descompte o bé han afirmat desconèixer les 
intencions concretes del Ministeri, contrasten amb les d’altres destacats dirigents i membres del 
Govern de les Illes Balears que han parlat de diverses xifres possibles i d’intencions encara no 
consumades per part de la ministra de Foment.  La confusió creada no ha fet més que augmentar la 
preocupació per les intencions del Ministeri que lesionaria greument els interessos econòmics i 
socials de les ciutadanes i ciutadans de les Illes Balears. 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament de Manacor els següents 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor manifesta davant el Ministeri de Foment del Govern central la seva 
postura en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que actualment tenen els ciutadans de 
les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a residents a l’arxipèlag.  
 
2. L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a mantenir una postura ferma 
davant el Ministeri de Foment i el Govern Central en contra de qualsevol retallada o reducció dels 
drets que actualment tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions 
com a residents a l’arxipèlag.  
 
3. L’Ajuntament de Manacor insta al Govern Central a mantenir l’actual sistema de subvencions a 
les tarifes aèries per als ciutadans de les Illes Balears, entenent que és la principal compensació que 
tenen com a residents a un territori insular i que la seva supressió o reducció suposaria augmentar 
l’aïllament natural que suposa residir a les Illes. 
 
Manacor, 30 de gener de 2013. 
 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
2. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM per mantenir els 
descomptes del 50% del transport aeri i marítim per als residents a les Illes Balears. 

 
Text de la moció: 
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“A la vista de les declaracions fetes pel Ministeri de Foment, les notícies publicades en els mitjans 
de comunicació, així com la redacció de la Disposició Addicional 13ª del projecte de llei de 
Pressupostos Generals de l’Estat, que quan es refereix als descomptes aeris assenyala que aquests 
seran del 50% pels residents a Balears, Ceuta i Melilla.  Acte seguit afegeix que “la Ministra de 
Fomento podrá fijar mediante Orden Ministerial cuantías máximas bonificables para el transporte 
aéreo distinguiendo entre los diferentes mercados afectados”  “La parte de la tarifa que supere dichas 
cuantías máximas no será objeto de bonificación”.  Per altra banda a la Disposició Derogatòria 4ª del 
mateix text legal queda cancel·lada la vigència de les actuals subvencions pel transport marítim i aeri 
que serà canviat per l’abans esmentat. 
 
Tot això fa que hi hagi una confusió, preocupació i alarma entre la societat resident a les Illes 
Balears, i per aquest motiu el Ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA 
 
1. Instar al Govern de l’Estat, mitjançant el Ministeri de Foment, a mantenir i garantir la bonificació 
del 50% sobre les tarifes dels serveis aeris i marítims per a tots els residents de les Illes Balears. 
 
2. Instar al Govern de les Illes Balears, així com als diputats i senadors de les Balears, en el Congrés 
i el Senat, a manifestar-se i posicionar-se clarament en contra de qualsevol decisió política 
encaminada a reduir l’import d’aquesta bonificació, tal i com preveu el govern de l’Estat. 
 
3. Instar al Govern de les Illes Balears a que es manifesti frontalment en contra d’aquesta reducció 
en les bonificacions i que faci tot el que estigui en les seves mans per evitar-ho i garanteixi i 
mantenir la bonificació  del 50% per als ciutadans de les Balears. 
 
Els portaveus 
Manacor, a 29 de gener de 2013  

 
 
El batle, a la vista de les mocions, suspen el Plenari per tal de negociar, si és possible, 
una moció conjunta entre tots els grups polítics municipals. 
 
Reanudada la sessió, el batle manifesta que s’ha arribat a un acord entre tots els grups 
municipals per aprovar una moció conjunta per mantenir el descompte del 50% del 
transport aeri i marítim per als residents a les Illes Balears. 
 
 
Única. Moció de tots els Grups Municipals de l’Ajuntament per mantenir el 
descompte del 50% del transport aeri i marítim per als residents a les Illes Balears. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica que la moció, a la qual dona lectura, incorpora el punt 
primer de la que corresponia a la moció del Grup Municipal Socialista, els punts primer, 
segon i tercer (que passen respectivament a ser punts segon, tercer i quart) dels Grups 
Municipal Coalició per Manacor, AIPC i ALM, si bé amb afegitó al punt segon, en el 
sentit següent “i no fixar quanties màximes bonificables”. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord amb la moció conjunta i recorda que les Illes Balears té 
un dèficit fiscal amb l’Estat de tres mil milions d’euros. 
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El Sr. Gaià Riera recorda que, a cada Ple, l’Ajuntament de Manacor ha d’instar al 
Govern de l’Estat que rectifiqui mesures que perjudiquen a la ciutadania de Manacor. 
 
La Sra. Fernández Rubí fa esment que els Grups Parlamentaris Socialistes del Congrés i 
del Senat varen presentar esmenes per evitar que es fixin quanties màximes en les 
bonificacions del transport aeri i marítim i no varen ser acceptades pels Senadors i 
Congressistes del PP.  Celebra que els tres regidors del PP votin a favor. 
 
El Sr. Bosch Lliteras afirma que el President del Govern de les Illes Balears ja s’ha 
pronunciat, d’una forma clara, en la defensa de les bonificacions aèries i marítimes.   
Assenyala que el Ministeri de Foment, el que pretén és posar en ordre a les companyies 
aèries, i, en cap cas, perjudicar a la ciutadania de les Illes Balears.  Recalca que el PP 
defensa els interessos de les Illes Balears. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor manifesta davant el Ministeri de Foment del Govern central 
la seva postura en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que actualment tenen 
els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a residents a 
l’arxipèlag.  
 
2. Instar al Govern de l’Estat, mitjançant el Ministeri de Foment, a mantenir i garantir la 
bonificació del 50% sobre les tarifes dels serveis aeris i marítims per a tots els residents de 
les Illes Balears i no fixar quanties màximes bonificables. 
 
3. Instar al Govern de les Illes Balears, així com als diputats i senadors de les Balears, en el 
Congrés i el Senat, a manifestar-se i posicionar-se clarament en contra de qualsevol decisió 
política encaminada a reduir l’import d’aquesta bonificació, tal i com preveu el govern de 
l’Estat. 
 
4. Instar al Govern de les Illes Balears a que es manifesti frontalment en contra d’aquesta 
reducció en les bonificacions i que faci tot el que estigui en les seves mans per evitar-ho i 
garanteixi i mantenir la bonificació  del 50% per als ciutadans de les Balears. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 


